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POSLANICKO PITANJE

Da li cete Vi licno i Vlada koju vodite prihvatiti zahtjeve Andrije Mandica

i pokrenuti proceduru usvajanja dvojnog drzavljanstva u nas pravni

sistem, odnosno da li cete izaci u susret i zahtjevu za uvodenje srpskog

jezika kao sluzbenog kroz proceduru izmjene Ustava Crne Gore?

Takode, kako ocjenjujete analizu predsjednika drzave u kojoj se kaze da

Vlada opstruira demokratski razvoj zemlje?

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Zivkovicu,

Ne iznenaduje me da su Vam u fokusu pitanja, cijim

potenciranjem je DPS vladao 30 godiina. Istovremeno, jos jednom

pokazujete da vas, ni kao najjacu opozicionu partiju, ne interesuju, na

primjer, nedavno saopsteni alarmantni podaci Popisa stanovnistva,

domadnstava i stanova, pa da, recimo, o tome ovdje diskutujemo,

trazeci najbolja rjesenja, kako bismo promijenili nasu porazavajucu

demografsku sliku.

Ono sto je u fokusu 44. Vlade i koja pitanja ona pokrece vidi se na

konkretnim rezultatima, na koje su gradani cekali decenijama -



povecanju svih plata i penzija, dobijanju IBAR-a, intenziviranju

infrastrukturnih projekta, stvaranju kvalitetnijeg obrazovanja i

zdravstva, povoljnijeg poslovnog ambijenta, skorim ulaskom u SEPA-

u...

Vidljivo je, takode, i u nasim planovima da, kroz ambicioznu

platformu „Barometar 26", nakon zatvaranja cetiri pregovaracka

poglavija do kraja ove godine, zatvorimo ostalih 26 do kraja 2026.

Najbolju potvrdu onoga sto je Crna Gora postigla u proteklih godinu

dana mogli ste cuti u konstatacijama predsjednice Evropske komisije

Ursule Fon der Lajen - da je nas rad impresivan i veoma pozitivan, sto

ce pokazati i Izvjestaj EK za Crnu Goru, koji ce biti predstavljen ove
sedmice.

Vidljivo je i u uspjesno sprovedenom Popisu stanovnistva,

domacinstava i stanova 2023 - procesu koji je decenijama unazad

izazivao tenzije i polarizaciju u drustvu. Dogovor svih partija i vijeca

manje brojnih naroda o sprovodenju Popisa prosle godine rezultirao je,

prvi put, prihvatanjem svih podataka sa Popisa od strane svih politickih

aktera, cime smo iskoracili u demokratskim procesima, na sta sam

posebno ponosan.

Gospodine Zivkovicu, Popis je pokazao da je Crna Gora gradanska

drzava, a upravo pristup ovom pitanju pokazao nam je kako da

rjesavamo i sva ostala, koja polarizuju crnogorsko drustvo. Dakle, na

osnovu propisanih procedura i na temelju demokratskih principa, u

sirokom drustvenom i politickom konsenzusu, treba rijesiti svako

otvoreno pitanje.

Ovom prilikom zelim da Vas podsjetim na proceduru usvajanja,

bilo kog predloga zakona, koja obuhvata tri faze.

Prvo, predlog zakona razmatraju nadlezni odbori [Zakonodavni i

maticni) i drugi zainteresovani odbori, kao i odbor nadlezan za budzet,

ako se predlogom zakona stvaraju obaveze za budzet Zatim se predlog

zakona razmatra i pretresa na sjednici Skupstine, koji obuhvata

raspravu o ustavnom osnovu, razlozima za donosenje zakona, njegovoj

uskladenosti sa evropskim zakonodavstvom i potvrdenim
medunarodnim ugovorima, sustini i efektima predlozenih rjesenja i



procjeni potrebnih sredstava iz budzeta za sprovodenje
zakona. 1

kraju, nakon dodatnog pretresa u odborima, Skupstina prelazi

pretr0S predloga zakona u pojedinostima.

na

na

U tom smislu Vlada ce, ako joj i kada budu dostavljeni predlozi

skladu sa utvrdenom zakonskom
i inkluzivna

izmjena zakona postupiti u
procedurom, kojoj mora prethoditi takode temeljna
diskusija koja bi trebalo da rezultira najvecim mogucim stepenom

politickog i drustvenog konsenzusa oko konacnog rjesenja.

Imajuci to u vidu jasno porucujem - nista nece biti
uradeno

suprotno pravnom sistemu Crne Gore i medunarodnim standardima.

radu Vlade, buduo da iSto se tice analize predsjednika drzave

to potencirate u Vasem pitanju, sugerisem da mu prenesete,
ukoliko

nije ispratio, sta je o rezultatima Crne Gore i daljim planovima 44. Vlade

rekla predsjednica Evropske Komisije, prije par dana u Podgorici.

Podsjeticu jos jednom, rekla je, izmedu ostalog, da je impresiomrana

brzinom i kvalitetom napretka Crne Gore, da smo uradili odlican posao,

Sto smo ostvarili, te da ce izvjestajda treba da budemo ponosm na sve

EK za Crnu Goru ove godine, u odnosu na proslu, biti veoma pozitivan.

primjecuje napredak Crne Gore,Zao mi je sto predsjednik drzave
koji Brisel jasno konstatuje i pohvaljuje.

ne

S postovanjem.
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